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P R O T O K Ó Ł  Nr X/15 

 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  26   c z e r w c a  2015 roku. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy,  Pan Piotr Sadłocha Dyrektor Biura Zarządu 

Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, Pani Barbara Bera  pracownik 

Urzędu Gminy, Pani Luiza Szyndlarewicz kierownik BOS, Zarząd ŁKS Łagów, 

mieszkańcy Łagowa oraz sołtysi. 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 

5. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za 2014 rok oraz opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

  z wykonania budżetu Gminy Łagów za 2014 rok, 

- udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łagów z tytułu wykonania   

  budżetu za 2014 rok, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata   

  2015-2030, 

- zmian w budżecie gminy Łagów na 2015 rok, 

- ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

  w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łagów, 

- nabycia na rzecz gminy Łagów nieruchomości położonej w obrębie  

   Nr 0014 Stara Zbelutka z przeznaczeniem pod budownictwo  

   drogowe. 
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         7. Sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia Rozwoju Wsi  

             Świętokrzyskiej za 2014 rok. 

         8. Sprawy różne. 

 9.Wnioski i interpelacje. 

        10.Zakończenie obrad. 

 

Pkt 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz, 

powitał radnych, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji bierze udział 14 

radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2. Projekt porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Marek Bartkiewicz. 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów zawnioskował o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie  nabycia na rzecz gminy Łagów 

nieruchomości położonej w obrębie Nr 0014 Stara Zbelutka z przeznaczeniem 

pod budownictwo drogowe. 

 

Wniosek zgłoszony przez Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Po naniesieniu poprawki porządek obrad w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

 

Pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował,   

że na dzisiejszej sesji są do przyjęcia dwa protokoły, które przed rozpoczęciem 

posiedzenia zostały wyłożone do wglądu. 

Są to: protokół z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy odbytej w dniu 17 czerwca 

2015 roku oraz protokół z sesji Rady Gminy  odbytej w dniu 26 czerwca 2015 

roku.  

Protokoły w wyniku głosowania zostały przyjęte jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
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Pkt 4. Wójt Gminy Pan Paweł Marwicki złożył sprawozdanie z działań 

podjętych pomiędzy sesjami. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu  

 

Pkt 5. Uchwałę Nr 39/2015 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 kwietnia 2015 roku w sprawie opinii o 

sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 2014 rok wraz z informacją o 

stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego przedstawił Wójt Gminy Pan 

Paweł Marwicki.  

I Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach po zbadaniu 

rocznych sprawozdań z wykonania budżetu Gminy Łagów za 2014 rok 

postanowił zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy Łagów 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok. 

/ Uchwała Nr 39/2015 z dnia 29 kwietnia 2015 roku stanowi załącznik do 

protokołu/ 

 

Uchwałę Nr 53/2015 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Kielcach z dnia 10 czerwca 2015 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji 

rewizyjnej w sprawie absolutorium przedstawił Pan Paweł Marwicki Wójt 

Gminy. 

I Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach po zbadaniu 

wniosku Komisji  Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy postanowił zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej  o 

udzielenie absolutorium. 

/ Uchwała Nr 53/2015 z dnia 10 czerwca 2015 roku stanowi załącznik do 

protokołu / 

 

Pkt 6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łagów za 2014 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łagów z 

tytułu wykonania budżetu za 2014 rok przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 
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Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Barbara Bera poinformowała, że podstawę do wieloletniego 

prognozowania stanowiły dane budżetowe, będące wynikiem analizy 

dotychczasowych wykonanych budżetów Gminy Łagów oraz wskaźniki 

przedstawione przez Ministerstwo Finansów w wytycznych dotyczących 

założeń makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

Dochody: 29.676.038,65 zł. 

Wydatki: 33.831.208,57zł 

Przychody: 6 434 614,00zł 

Rozchody: 2 279 444,08 zł 

Wynik budżetu: - 4 155 169,92 zł 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększone zostały dochody i wydatki 

budżetu w 2015 roku o kwotę 146.849zł. 

W przedsięwzięciach wprowadzone zostały wydatki w 2015 i 2016 roku na 

zadaniu „Budowa boiska sportowego w msc.  Sadków” o kwotę 30.000zł. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łagów na lata  2015-2030 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak 

i wydatki  przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Barbara Bera. 

Do przedstawionych zmian radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 
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Pani Luiza Szyndlarewicz  kierownik BOS poinformowała, że organ 

prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego, uwzględniając 

przewidywaną strukturę zatrudnienia określa dla nauczycieli poszczególnych 

stopni awansu zawodowego w drodze regulaminu: 

- wysokość stawek dodatków; motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki 

pracy, a także szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, 

- szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 

- wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze 

stosunku pracy o ile nie zostały one określone w ustawie lub odrębnych 

przepisach. 

Regulamin wynagradzania ma być tak ukształtowany, aby średnie 

wynagrodzenia nauczycieli odpowiadały na obszarze działania danej jednostki 

samorządu terytorialnego co najmniej średnim wynagrodzeniom nauczycieli o 

których mowa w art.30 ust.3 Karty Nauczyciela. 

Na podstawie art.30 ust.6a Karty Nauczyciela, regulamin podlega uzgodnieniu 

ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. 

Projekt regulaminu został uzgodniony z Zarządem Oddziału Gminnego ZNP w 

Łagowie. 

Regulamin wynagradzania nauczycieli jest aktem prawa miejscowego i jest 

uchwalany przez organ stanowiący tj. Radę Gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łagów 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 1 głosie wstrzymującym 

się. Wstrzymała się Pani Izabela Garbacka- Łach. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt poinformował, że zgodnie z przyjętymi zasadami gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Łagów, które stanowią 

załącznik do uchwały Rady Gminy Łagów Nr XXIII/133/12 z dnia 20 kwietnia 

2012 roku, nabywanie nieruchomości na rzecz gminy dokonuje się w 

przypadkach uzasadnionych interesem gminy, w tym między innymi realizacją 

celów publicznych. 
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W przedmiotowej sytuacji zachodzi przypadek nabycia nieruchomości z 

przeznaczeniem na powyższy cel, a więc wyrażenie zgody na nabycie jest w 

pełni uzasadnione. 

 

Projekt uchwały w sprawie nabycia na rzecz gminy Łagów nieruchomości 

położonej w obrębie Nr 0014 Stara Zbelutka z przeznaczeniem pod 

budownictwo drogowe przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku glosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 7. Pan Piotr Sadłocha Dyrektor Biura Zarządu Stowarzyszenia Rozwoju 

Wsi Świętokrzyskiej przedstawił sprawozdanie finansowe za rok 2014 

Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej. 

Poinformował, że celem statutowym stowarzyszenia są działania na rzecz 

rozwoju obszarów wiejskich, z uwzględnieniem ochrony środowiska 

naturalnego, krajobrazu i zasobów historyczno- kulturowych, a w szczególności: 

- opracowanie i realizacja Lokalnej Strategii Rozwoju, 

- wspieranie działań na rzecz realizacji LSR, 

- mobilizowanie ludności do wzięcia aktywnego udziału  w procesie rozwoju 

obszarów wiejskich RP, 

- promocja zatrudnienia i aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy i 

zagrożonych zwolnieniem z pracy na obszarach gmin wiejskich, 

- działalność wspomagająca rozwój przedsiębiorczości na obszarach gmin 

wiejskich, wspólnot i społeczności lokalnych, działań na rzecz ekologii i 

ochrony zwierząt oraz ochrona dziedzictwa przyrodniczego, wspieranie i 

promocja wolontariatu, rozwoju kultury i sztuki, 

- wspieranie środowisk zagrożonych wykluczeniem społecznym oraz osób 

chorych i niepełnosprawnych, 

- udzielanie wsparcia mieszkańcom obszaru objętego LSR w zakresie 

przygotowania projektów i pozyskiwania środków na ich realizację, w tym z 

programów pomocowych. 

 

Pan Zdzisław Zwoliński poinformował, że SRWŚ dofinansowało także dwa 

wydarzenia organizowane przez lokalne organizacje pozarządowe. 
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Pan Bogusław Siwonia poinformował, że gmina  planuje budowę trzech świetlic 

wiejskich w miejscowościach: Nowa Zbelutka, Płucki, Gęsice. 

Zapytał, czy możemy skorzystać z dofinansowań do budowy tych świetlic. 

 

Pan Piotr Sadłocha poinformował, że w 100% budowy trzech świetlic 

Stowarzyszenie nie sfinansuje, gdyż środków nie wystarczy. 

Do podziału jest 4 mln na 7 gmin. 

Zakres jest możliwy do zrealizowania, ale nie w 100% budowa trzech świetlic. 

 

Pkt 8. Pani Agnieszka Religa zapytała, gdzie będzie usytuowana  świetlica 

wiejska w Nowej Zbelutce. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy poinformował, że świetlica wiejska 

wybudowana będzie na miejscu dawnej mleczarni. 

O  planowanej budowie świetlicy mieszkańcy  informowani byli na zebraniu 

sołeckim. 

 

Pani Agnieszka Religa powiedziała, że lokalizacja świetlicy jest zła. 

Mieszkańcy wskazują lokalizację świetlicy obok Pana Jana Masternaka. 

Jest  propozycja budowy  placu zabaw. 

Poinformowała, że decyzja o lokalizacji świetlicy została podjęta bez udziału 

sołtysa i mieszkańców. 

 

Pan Bogusław Siwonia powiedział, że sołectwo Nowa Zbelutka nie ma  takiego 

pomieszczenia, aby mieszkańcy mogli się spotkać. 

Były prowadzone rozmowy na temat planowanej budowy świetlicy oraz jej 

lokalizacji. 

Informacja taka została przedstawiona mieszkańcom na zebraniu sołeckim. 

Lokalizacja świetlicy jest dobra dla wszystkich sołectw. 

 

Pani Marianna Gadowska zapytała, czy budynek Urzędu Gminy jest już oddany 

do użytku. 

Poinformowała, że napis na budynku „Urząd Gminy Łagów” jest niewidoczny, 

„zlewa się z kolorem elewacji”. Jest dużo uwag i krytyki ze strony 

mieszkańców. 
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Pan Wójt  poinformował, że być może do końca lipca b.r. budynek Urzędu 

Gminy będzie odebrany, a napis na budynku poprawiony 

 

Pan Zdzisław Zwoliński zaproponował napis „Urząd Gminy w Łagowie” w 

kolorze niebieskim, w nawiązaniu do kolorystyki  herbu Gminy. 

Powyższa propozycja została zaakceptowana przez radnych. 

 

Pan Czesław Masternak poinformował, że mieszkańcy zgłaszają szkody  w 

uprawach wyrządzone przez dziki. 

 

Pani Grażyna Grzesik zapytała, co z budową oświetlenia ulicznego w Nowym 

Stawie.   

 

Pani Zofia Biesiada zapytała o planowany termin zakończenia prac 

remontowych przy szkle w Rudzie. 

Zapytała również, czy będzie wykonana brama. 

 

Pani Krystyna Sikora zapytała o termin rozpoczęcia budowy drogi asfaltowej w 

Złotej Wodzie. 

 

Do wypowiedzi ustosunkował się Pan Wójt Paweł Marwicki,  informując jak 

niżej: 

 

-odnośnie szkód wyrządzonych przez dziki Pan Wójt powiedział, że 

przyjmujemy  zgłoszenia i oświadczenia sporządzane są na miejscu, 

- odnośnie oświetlenia ulicznego w Nowym Stawie Pan Wójt poinformował, że  

wykonawca nie wywiązał się z zawartej umowy, nie ma z nim kontaktu, okazał 

się nieuczciwym wykonawcą,  

- prace remontowe przy Szkole Podstawowej w Rudzie są praktycznie 

ukończone. Na wykonanie bramy nie wystarczy środków, 

- odnośnie budowy drogi asfaltowej w Złotej Wodzie Pan Wójt poinformował, 

że do końca sierpnia firma ma umowę wykonać. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie  

zaproszony został Zarząd ŁKS Łagów.  

W budżecie gminy na 2015 rok zaplanowana była dotacja celowa na klub  w 

wysokości 170 tyś. zł i środki zostały już wydatkowane. 
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Brakuje środków na rundę jesienna, aby zgłosić drużynę do rozgrywek. 

Aby klub mógł funkcjonować musimy zabezpieczyć środki w wysokości około 

300 tyś. zł. 

Należy zastanowić się co dalej, czy zwiększamy środki w budżecie gminy na 

klub ŁKS, czy pozostawiamy na tym poziomie i klub się rozwiązuje. 

 

Pan Grzegorz Siwoń Prezes Klubu ŁKS Łagów poinformował o kosztach 

utrzymania klubu, które przedstawiają się następująco: 

- wynagrodzenie trenerów pięciu grup wraz z podatkiem kwota – 54 tyś. zł., 

- transport na mecze wyjazdowe – 23 tyś. zł. w skali roku, 

- opłata sędziowska – 23 tyś. zł. w skali roku, 

- opłaty związkowe ŚZPN – 25 tyś. zł., 

- zakup sprzętu sportowego – 15 tys. zł., 

- wynagrodzenie gospodarza – 15 tyś. zł., 

- wynagrodzenie gospodarza obiektu – 10 tyś. zł., 

- zakup środków czystości itp. 

Ogółem na dzień 30.06. 2015r. wydatkowano środki w wysokości 170 tyś. zł. 

 

Pan Marek Brudek członek Zarządu ŁKS Łagów poinformował, że na 104 

piłkarzy zrzeszonych w klubie, 10 zawodników gra z zewnątrz. 

Zwrócił się z prośbą o dofinansowanie klubu, aby drużyna nie spadła  ze 

względów finansowych.. 

 

Pan Wójt zapytał,  jakimi budżetami dysponują podobne kluby, a Pan Waldemar 

Sitarski zapytał, na co środków brakuje. 

 

Pan Marek Brudek poinformował, że kluby sportowe takie jak: Radoszyce, 

Ożarów, Daleszyce mają porównywalne budżety. 

Runda wiosenna została zakończona. Brakuje środków na rundę jesienną. 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki powiedział, że włączy się do rozmów z  

właścicielami kopalń w  sprawie pozyskania środków na utrzymanie klubu. 

Po przeanalizowaniu osiągniętych efektów rozmów i możliwości finansowych 

gminy, władze gminy podejmą decyzję w sprawie dalszego funkcjonowania 

klubu. 
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Pani Izabela Garbacka - Łach powiedziała, że klub prosi gminę o wsparcie 

finansowe. 

Sponsorzy zadeklarowali pomoc, ale fizycznie tych pieniędzy klub nie ma. 

Zapytała, ile klub potrzebuje środków, aby utrzymać się do końca roku. 

Pani Izabela Garbacka- Łach poinformowała, że klub z budżetu gminy otrzymał 

dotację w wysokości 170 tyś. zł. i tak powinni się rządzić, aby środków 

wystarczyło. 

Zapytała, czy z chwilą  otrzymania pieniędzy  na utrzymanie klubu od 

sponsorów, środki przekazane z budżetu gminy przejdą na kolejny sezon 

piłkarski.   

 

Pan Marek Brudek poinformował, że na sezon jesienny potrzebne są środki w 

wysokości 135 tyś. zł. 

Jeżeli klub otrzyma pieniądze od sponsorów, pieniądze przekazane z budżetu 

gminy wrócą do gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz powiedział, że znaczne 

wydatki to wynagrodzenia piłkarzy. 

Przystępując do IV ligi pozyskaliśmy  dobrych zawodników. 

Pa Przewodniczący zapytał, czy w tym kierunku możemy liczyć na 

oszczędności. 

 

Pan Marek Brudek wyjaśnił, że jest tylko jeden zawodnik, który ma wyższe 

wynagrodzenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że będziemy robić wszystko, aby 

pieniądze się znalazły. 

 

Pan Józef Wójcik zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji dotyczącej 

kosztów utrzymania piłkarzy z naszego terenu i kosztów utrzymania piłkarzy z 

zewnątrz. 

 

Pani Marianna Gadowska zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie badań stanu 

zapylenia powietrza w wyniku działalności kopalń. 

 

Pan Wójt powiedział, że zrobiliśmy analizę monitorowania zapylenia powietrza 

przez wyspecjalizowaną firmę. 
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Koszt takich badań 500 tyś. zł. za kilka miesięcy. 

 

Pan Zdzisław Zwoliński zaproponował, aby zrobić niezależne badanie trzech 

próbek.  Nie będą to duże koszty, a będziemy wiedzieć o jaki procent jest 

przekroczona norma zapylenia powietrza. 

 

 

 

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         X  sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                             Marek Bartkiewicz 
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Pkt 7.  Pan Piotr Sadłocha  Dyrektor Biura Zarządu  Stowarzyszenia Rozwoju 

Wsi Świętokrzyskiej złożył sprawozdanie merytoryczne i finansowe z 

działalności Stowarzyszenia za rok 2014. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu / 

 

 

 

 

 

 

           


